
 

Protokół nr XXXIII / 18 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 29.01.2018r. 

 
1. Otwarcie obrad XXXII Sesji Rady Gminy Brody. 
 
Przewodniczący Rady  p. Lech Kossak o godz. 1003 otworzył obrady XXXIII Sesji Rady 
Gminy Brody.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 14. Nieobecny radny p. Marek Rubin. 
Przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.   

Uwag nie zgłaszano. Jednogłośnie przyjęto proponowany porządek obrad. 
 
2. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy Brody. 

M. Tracz – nie ma jego wypowiedzi dot. tego o czym mówili na komisji  - dofinansowania  do 
wywozu nieczystości. Nie ma tego, że przedstawiciele gminy będą współpracować odnośnie 
dopłaty gminy do wywozu nieczystości na terenach nie podłączonych do kanalizacji. Miało to 
być na komisjach styczniowych i tej informacji nie ma. 

Przewodniczący Rady – sens był taki, by były dopłaty do dowożonych ścieków. W budżecie 
na rok 2018 takich środków nie ma. 

M. Tracz – nie mówi teraz o środkach, tylko o zapisie w protokole. Chce, żeby to było 
zapisane. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że trzeba to odsłuchać, spytał radcę prawnego czy radni 
mogą przyjąć protokół z powyższą  poprawką. 

Radca stwierdził, że tak. 

Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie przyjęcie protokołu ze zgłoszoną poprawką.  
Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

3. Informacja pracowników PCPR w spr. organizacji rodzin zastępczych na terenie 
gminy Brody. 
 
Przewodniczący Rady –  nie przybyły osoby z PCPR, które chciały  przybliżyć radnym  
informacje  na temat rodzin zastępczych. 
 
4. Informacja przedstawicieli MARCO-OIL  z Raszyna na temat planowanej inwestycji  
na terenie Gminy Brody. 

Pan Leszek Galera – kierownik projektu w spółce ECO TRUST przedstawił zarys 
działalności jaką chcieliby prowadzić na terenie dawnej szlifierni w Brożku. 
Planują inwestycję polegającą na wykonaniu instalacji przetwarzania wtórnych surowców 
materiałowych w ramach posiadanej dotacji UE – tytuł umowy „Opracowanie technologii 
uzyskania napełniacza sadzowego z produktu otrzymanego w wyniku recyklingu wtórnych 
surowców materiałowych wraz z budową pilotażowej linii technologicznej” . 
Przedstawił informacje o oferentach, oraz zarysie  ich  działalności. 
Spółka  MARCO –OIL zajmuje się hurtową i detaliczną sprzedażą paliw płynnych, w tym 
oleju opałowego  do celów grzewczych. Są dystrybutorami produktów wiodących 
producentów paliw takich jak Orlen i Lotos. 



Spółka ECO TRUST powołana w celu realizacji projektu badawczo- wdrożeniowego, 
technologii przetwarzania sadzy technicznej pochodzącej w procesu pyrolizy opon 
samochodowych do postaci napełniacza  sadzowego stosowanego w produkcji wszelkich 
wyrobów gumowych. 
W/w podmioty zawarły porozumienie o wspólnej realizacji projektu objętego wspomnianą 
umową dotacyjną 
L. Galera  omówił proces pyrolizy zużytych opon i odpadów plastiku oraz sferę ekologiczną. 
Stwierdził, że jest to proces zamknięty, z którego nie ma emisji. 
Wskazał korzyści dla gminy Brody: 
- podatek CIT – siedziba firmy na terenie Gminy Brody, 
- podatek PIT , zatrudnienie 30 osób, 
- podatek od nieruchomości – ok. 120 tys. zł. rocznie, 
- podatek od środków transportu, 
- współpraca z lokalnym szkolnictwem zawodowym. 
Przekazał przesłanki, którymi kierowano się planując lokalizację w Zasiekach : 
-  4 ha gruntu w dobrym stanie technicznym 
- mają partnerów po stronie niemieckiej, którzy będą odbierać produkty, 
- duża ilość stacji demontażu samochodów ( duże zaplecze opon) 
- dogodny dojazd. 
Ta technologia pozwala przetwarzać odpady plastikowe. Chcą podjąć rozmowę z p. Deptą 
dot. przetwarzania ich odpadów. Nie zamierzają gromadzić opon. Mają rozwinięty system 
p.poż. 
M. Rudnicki  
 - czy planują przyjmować  śmieci z Niemiec 
Odpowiedź p. L. Galery – nie. 
M. Rudnicki  
. -  skąd będą odpady plastikowe? 
L. Galera – deklarują, że jeżeli nie będzie firmy p. Depty to oni zwiększą swoją działalność o 
taką działalność. 
M. Rudnicki  
kiedy osiągną całkowitą zdolność produkcyjną? 
L. Galera – od dnia startu – 30 miesięcy. 
M. Rudnicki  
ile opon będą przechowywać 
l. Galera – 14 ton w cyklu, są w stanie zrobić do 20 cykli w miesiącu, czyli 540 ton na 
miesiąc. 
M. Rudnicki  
czy znajdą tylu  pracowników na naszym terenie 
L. Galera – znajdą, będą dowozić z okolic, zachęcać będą atrakcyjnymi płacami. 
Ludzie muszą mieć kwalifikacje, dlatego muszą wykształcić swoją kadrę. 
R. Janczewski – część mieszkańców będzie chciała zobaczyć jak działa firma, chce 
deklarację, że to będzie możliwe., czy będzie prezentacja dla mieszkańców. 
L. Galera  stwierdził, że mogą w dwóch turach zawieźć do zakładu podobnego i pokazać jak 
to działa, prezentacja będzie. 
R. Janczewski – mówił pan o zaangażowaniu w projekty społeczne. 
L. Galera – to trochę przedwcześnie, będzie to zależna od potrzeb mogą zaangażować się 
np. w dożynkach. 
Z. Wilkowiecki – czy zwrócono uwagę na aspekty ekologiczne. 
Są wątpliwości czy proces technologiczny nie będzie miał wpływu na stan środowiska 
Czy zorganizują spotkanie z mieszkańcami Zasiek i zaprezentują swoje plany? 
Działalność będzie prowadzona w środku lasu, jak się ma ochrona p.poż. Mieszkańcy boją 
się, żeby nie nastąpiło nagromadzenia materiałów i nie było pożarów. 
Wzrost samochodów głównie ciężarowych może spowodować problemy  dużego natężenia 
komunikacyjnego. 
Te wszystkie aspekty należy brać pod uwagę. 



L. Galera – odnośnie ochrony środowiska obowiązuje ich  procedura środowiskowa, muszą 
mieć decyzję środowiskową- pokazową inaczej nie przejdzie im projekt. 
W zakresie komunikacji będą kontaktować się ze Starostą, by udostępnić drogę do 
autostrady. 
W zakresie zabezpieczenia  p.poż – przewidują buforowe zbiorniki p.poż., będą do tego 
przygotowani. Nie przyłożą się do pogorszenia aspektów środowiskowych. 
Małgorzata Włodarkiewicz – czytała o tej firmie, skoro puściliśmy tam wcześniej firmę to tej 
też należy zezwolić działać. Mają  grupę naukowców , uzyskują  wyniki pozytywne. Tej firmy 
by się nie bała. 
Jerzy Bausa –prosi, by rozgraniczyć ten proces technologiczny od tego co jest w sąsiedniej 
firmie. Nie widzi zagrożenia, nie kierujmy się tym, że oni utylizują to co już jest w Brożku. 
Tam jest kurhan złożony z różnych materiałów. 
L. Galera – ten program nie  obejmuje tych odpadów, to tylko ich deklaracja i uzgodnienia z 
właścicielem. 
Wójt – spotkał się z przedstawicielami tej firmy przed sesją. Potwierdziły się obawy, że 
mieszkańcy będą zgłaszać swoje pytania . 
Prosi o spotkanie z mieszkańcami Zasiek i Brożka . Będzie służył pomocą w znalezieniu 
odpowiednich budynków, pomieszczeń na ich działalność.  
Decyzję podejmie po konsultacji z Radą, po spotkaniu z mieszkańcami. 
Jest to firma, której można dać szansę. 

5. Informacja  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt uzupełnił informację : 

- 23.01.2018r. – odbiór techniczny ulic Wolności , Szkolnej i Pl. Zamkowego 
- 24.01.2018r. – podpisanie umowy na przejęcie infokiosku przy U.G. 

- 26.01.2018r. – spotkanie z nadleśniczym p. P. Cybulskim w spr. drogi do Lasek 

- 26.01.2018r. spotkanie z mieszkańcami Biecza w spr. opracowania programu rewitalizacji  

    oraz sali wiejskiej  

- 26.01.2018r.  na zaproszenie Komendanta Chorągwi Żarskiej ZHP uczestniczył w 

świecowisku harcerskim, drużyn Lubska, Żar, Brodów. 

M. Tracz - pkt 16 - czego dotyczyła rozmowa  z Wójtem Gminy Gubin . 

Wójt – rozmawiano o stawce za wodę dla Kumiałtowic. Woda jest dostarczana  z Gubina, 
koszt wody jest wyższy niż u nas. Należy  urealnić cenę wody do cen obowiązujących w 
gminie Brody. Należy tak zrobić, aby mieszkańcy  nie ponosili większych stawek niż w 
gminie Brody. 

M. Rudnicki –  czy przy odbiorze wykonania drogi w Brodach uwzględniono jego wniosek z 
komisji. Zauważył  niedokładne wykonanie drogi od  fontanny w kierunku gminy. 

Wójt – po komisji udał się na drogę, rozmawiał z brygadzistą, zwrócił uwagę na wniosek 
zgłaszany na komisji. Następnego dnia te nierówności zniwelowano. 
Odbiór był dokonany przez naszych inżynierów branży technicznej. 
Wykonawca ponosi rękojmię co do napraw. Na bieżąco będzie to robione. . Będzie jeszcze 
zagęszczanie materiałem i szczotkowanie. Wysłaliśmy pisma do mieszkańców o podłączenie 
budynków do kanalizacji. 

R.Łyczakowski – pkt 7 i 11 czy są nowe wiadomości. 

Wójt – ( pkt. 7) na spotkaniu wyjaśnili funkcje typowo techniczne, doprecyzowanie rozwiązań 
konstrukcyjnych 
- pkt 11 – do końca kwietnia można ponowić  wniosek na remont świetlicy w Brodach. 
Spotkał się z przedstawicielami programu „Interreg”, oni podpowiedzieli, co można poprawić 
we wniosku, by on przeszedł. Wiązałoby się to z kolejnymi wydatkami. Można to przekazać 
na komisje. Spotkanie miało charakter formalno – instruktażowy. 



 
R. Łyczakowski – czy kwota na remont przedszkola będzie stała? 

Pani Sekretarz  - ta kwota jest płynna, raczej się zmniejszy bo odejdą koszty kuchni.’ 

Wójt – do końca stycznia będziemy mieli projekt, z firmą BERG zrobią analizę efektywności.  
Na przebudowę przedszkola z wykonawcą jest umowa na określoną kwotę, do tego będzie 
wyposażenie. 

J. Ostapiej – Wójt był na wizji lokalnej świetlicy w Jałowicach, jaki są tego efekty? 

Wójt – zabezpieczenie świetlicy wymaga wspólnej interwencji. Miał być wysięgnik, lecz 
pojawi się dopiero w tym tygodniu. Jeżeli będzie mógł tam dojechać to tam będzie. Na dziś 
pani Świtała prosi o ludzi, by to zabezpieczyli. My nie możemy skierować tam swoich ludzi, 
ponieważ nie mają uprawnień budowlanych. To musi zrobić firma.  

M.Maszkowski – czy podjęto decyzję o wolnym lokalu w Bieczu? 

Wójt – jeszcze nie. 

M. Rudnicki -   na komisji w grudniu zgłaszał, by w przedszkolu uwzględnić pomieszczenie 
dla dzieci niepełnosprawnych. 

Pani Sekretarz - - ma być łazienka na parterze i przystawiane urządzenie do schodów. 
 

6 . Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Rady 

- 4.01.2018r. – w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały XXXII sesji Rady Gminy, 
- 9.01.2018r. – wraz z radcą prawnym ustalali odpowiedź na pismo 
- 15.01.2018r. uczestniczył w koncercie leśnym w Kole 
- 15.01.2018r. uczestniczył w posiedzeniu  Komisji Budżetu 
- 16.01.2018r.                     ‘’                        Komisji Oświaty 
- 23.01.2018r. w Urzędzie Gminy ustalał program sesji 
- 26.01.2018r. uczestniczył w zebraniu sołeckim w Bieczu 
 
M. Tracz – komisja budżetu obradowała 15.01.2018r.  
Prosili o przygotowanie na następną komisję  danych dot.  kalkulacji kosztów wywozu 1m3  
nieczystości płynnych, wykazu mieszkańców podłączonych i niepodłączonych do kanalizacji, 
wykazu liczników zamontowanych w gminie i ile z tego jest zalegalizowanych,  wykazu 
stawek na usługi.  
Zapoznano się z Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
Alkoholowych. 
Przewodniczący podsumował pracę komisji w 2017r. 
Pracowano zgodnie z planem . 
Komisja odbyła 12 posiedzeń, wypracowano 37 wniosków.  Zajmowano się sprawami 
bieżącymi, opiniowano projekty uchwał, WPF. 
Ważniejsze sprawy, którymi zajmowała się komisja: analizowano  brak aktualnego studium i 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy. W związku z trudną sytuacją finansową, na 
wniosek Wójta wykonanie studium  i planu miejscowego przeniesiono na 2018r.  
Komisja byłą zaniepokojona brakiem realizacji wystąpień pokontrolnych NIK dot. wody. 
Komisja negatywnie oceniła działalność referatu gospodarki komunalnej. Wnioskowano o 
przeznaczenie na remont dachu w Bieczu kwoty 100 tys. zł., aby biblioteka mogła 
funkcjonować. Komisja zauważyła wzrost zadłużenia w działach 400,700,756,900. Komisja 
wnioskowała o zabezpieczenie środków na remont dachu w Kole. Poruszono sprawę złego 
stanu dachu w Jałowicach. Zajmowano się sprawą remontu przedszkola w Brodach. 
Ustalono kwotę remontu na ok. 1.710.000 zł. Komisja doszła do porozumienia  z Urzędem 



Gminy, że w 2018r. przystąpimy do pracy nad dofinansowaniem wywozu nieczystości 
płynnych dla mieszkańców niepodłączonych do sieci kanalizacyjnej. W związku z częstym 
wyłączaniem prądu poruszano spr. zakupu agregatu do hydroforni w Bieczu. 
 
M. Kowalski – komisja oświaty miała 11 posiedzeń. Wypracowano 9 wniosków. 
Zajmowano się opiniowanie projektów uchwał, sprawami bieżącymi,  wszystko zgodnie z 
planem pracy. 
 
7. Informacja na temat ofert wypoczynku dla dzieci i młodzieży w okresie ferii   
zimowych. 

Informacje ze szkoły, przedszkola, biblioteki,  zostały radnym  przedstawione na piśmie. 

M. Tracz – jest problem z dowożeniem dzieci do Brodów.  Proponuje w przyszłości powrócić 
do organizowania ferii na poszczególnych wsiach.  

B. Czahajda – w pierwszym tygodniu ferii dzieci mogą korzystać z autobusu  ( w ramach 
projektu). Organizowanie ferii na wsiach jest trudne, brakuje  ogrzewanych świetlic. 

Wójt – to, że nie ma stałych form  ferii nie wynika z braku środków lecz ze względu na 
obwarowania Kuratorium dot. organizacji takich  ferii. 

B. Czahajda – jest bardzo dużo chętnych na wyjazd na basen. Możliwe, że  zorganizujemy 
dwa wyjazdy. 

Przewodniczący Rady spytał czy radni mają pytania do p. B. Czahajdy w sprawie 
Gminnego Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, oraz   
Przeciwdziałania Narkomanii na 2018r. 
Pytań nie zgłaszano 
 
8. Podjęcie uchwał w sprawie      

     - wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy  
       Brody 
       w trybie przetargu. ( dz. nr 90/1, 90/2, 90/3, 90/4, 90/5 ) w Zasiekach 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( 14). 

     -  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy 
        Brody  w trybie przetargu dz. nr 324/7 w Jałowicach 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( 14). 

  - wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy  
    Brody w trybie przetargu  dz. nr 620/11, 620/14 w Jeziorach Wysokich. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( 14). 

     -  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
        Alkoholowych, oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2018r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( 14). 

     -  zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2018r. 
     -  zmiany w  WPF Gminy Brody 

 

 

 



Zmiany przedstawiła p. Skarbnik. 
Zmiany są ujęte w zał. nr 1 i 2..  
Plan dochodów zwiększa się o kwotę 1.750 zł.  z tyt. środków na dofinansowanie zadań 
bieżących gmin w ramach projektu „ Ferie z ekonomią”, którego celem  jest poszerzenie 
wiedzy ekonomicznej wśród uczniów gimnazjum. 
Plan wydatków zwiększa się ogółem o kwotę 1.750 zł.. 
Zmiany dotyczą działów- 010 rolnictwo i łowiectwo, dz. 400 wytwarzanie i zaopatrywanie w 
energię elektryczną, gaz i wodę, dz. 600 transport, dz. 750 administracja publiczna, dz. 754 
bezpieczeństwo publiczne i ochrona p. powodziowa, 

W związku z tymi zmianami należy zmienić WPF. 

J. Ostapiej – na drogę do J. Dolnych brakuje 280 tys. zł. skąd je weźmiemy ? 

Pani Skarbnik – nie wiadomo czy będzie ta kwota, dopiero będziemy wiedzieli po przetargu 
Musimy zweryfikować budżet. 

Przewodniczący Rady – uruchamiamy zadanie inwestycyjne, a po przetargu zobaczymy 
jakie będą koszty. 

Wójt – ogłoszenie przetargu nie oznacza podpisania umowy. Z chwilą podpisania umowy nie 
musimy mieć całości kwoty tylko nasz wkład własny.  

Przewodniczący Rady – należy ogłosić przetarg na drogę J. Dolne,  zobaczymy ile będzie 
kosztować. 

M. Tracz – mamy ważne sprawy do zrobienia, musimy wiedzieć na ile ten plan był realny. 

Przewodniczący Rady -  wiemy co mamy do zrobienia, ale jeżeli mamy dofinansowanie 
50% to szkoda z tego rezygnować. Ogłoszenie przetargu da nam świadomość o jakiej 
kwocie mówimy. 

J. Ostapiej – jeżeli w wyniku przetargu będzie to koszt powyżej tej kwoty to odstąpimy . 

Przewodniczący Rady – zobaczymy jakie będą dochody ze sprzedaży działek. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały dot. zmiany uchwały budżetowej Gminy 
Brody na 2018r. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały  dot. zmiany w  WPF Gminy Brody. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
9. Wnioski i interpelacje radnych. 

M. Tracz  - zgłosi interpelację ustną, M. Rudnicki – zapytania. 

M. Tracz  

- do 26.01.2018r. należało składać wnioski  - chce znać treść dokumentów 
- dach w Jałowicach, jakie były podejmowane kroki w tej sprawie 
- droga Kumiałtowice Węgliny – prosi o interwencję w Starostwie by uporządkowali drogę,   
  lub wysłanie wniosku do nadzoru budowlanego  

M. Rudnicki  
- dach w Jałowicach , na komisji Wójt deklarował, że będzie wnioskował o wykreślenie sali z 
  gminnej ewidencji zabytków., czy  coś z tym zrobiono? 
- na wniosek mieszkańców  Pl. Zamkowego w Brodach ustawiono znak „strefa 
zamieszkania”. W związku z tym nie można tam parkować samochodów. Mieszkańcy pytają 
czy można pod tym, z znakiem umieścić tabliczkę z napisem  „ z wyłączeniem mieszkańców 
tych ulic” 
- prosi o odpowiedź w spr. wniosków do budżetu. 
 



Wójt – zna tylko wniosek o ustawienie tablic – ale to może być z budżetu promocji 
-strefa zamieszkania została zrobiona na pisemny wniosek mieszkańców. 
Są wyznaczone miejsca parkingowe obok, nie pod oknem mieszkańców.  

M. Rudnicki – informacja o zakazie wypłynęła od  naszego policjanta. Ilość miejsc 
parkingowych obok  jest za mała. Jest tam tylko 8 miejsc. Czy na ul. Szkolnej można 
anulować znak. 

Wójt na ul Szkolnej można parkować. 

Przewodniczący Rady – można ten parking oznaczyć tylko dla mieszkańców . 

R. Łyczakowski – należy przyjrzeć się ustawionym znakom. U nich jest za dużo znaków, 
jedne wykluczają drugie. 

Wójt – co roku zarządcy dróg dokonują   kontroli oznakowani, oni są odpowiedzialni za 
ustawianie znaków. 
 
10. Wolne wnioski 

W. Seul – sołtys Janiszowic 
- co się dzieje z planowaną inwestycją budowy Domu Starości w Zasiekach. 
- czy Wójt może zwrócić uwagę, by wały koszone były w lipcu, a nie w październiku. 

 Wójt  
- nawiążemy współpracę oraz wystąpimy  z prośbą o wcześniejszy przetarg, do nowo 
  powstałej firmy Państwowe  Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. 
- planowaną budowę Domu Starców pilotuje strona niemiecka. 

Pani Świtała – czy będzie brany pod uwagę remont dachu  na świetlicy w Jałowicach? 

Wójt – jesteśmy ograniczeni budżetem, ale tym zajmą się komisje.  
Na dziś doraźnie zostanie dach zabezpieczony. 
 

11. Zamknięcie obrad Sesji.         

 
O godz. 1305 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął  obrady XXXIII sesji Rady 
Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


